
 

   

 

Zápis z 5. zasadnutia Koordinačnej platformy Rady vlády 

SR pre vedu, techniku a inovácie (ďalej aj „KP“) 

 

09. januára 2023, 13:00 -15:00 

Hotel Bôrik 

 

5. zasadnutie KP bolo prezenčné a bolo zamerané na diskusiu o Predbežnom pláne financovania 

podpory výskumu, vývoja a inovácií na roky 2024 až 2026 a  stručnej rekapitulácii roka 2023 a plánov 

do roku 2024 v súvislosti s implementáciou Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií. 

Podklady na zasadnutie KP boli členom zaslané elektronicky dňa 28.12.2023, a  to 

v nasledovnom rozsahu: 

 

• Program 

• Predbežný plán financovania podpory výskumu, vývoja a inovácií na roky 2024 až 2026  

 

Program 

Bod 1 - Privítanie, otvorenie zasadnutia, overenie uznášaniaschopnosti KP 

Bod 2 - Informácia o stave implementácie Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií  

Bod 3 – Predbežný plán financovania podpory výskumu vývoja a inovácií na roky 2024 až 

2026 

Bod 4 - Rôzne 

Bod 5 - Záver 

 

  



 

   

 

Priebeh 3. zasadnutia KP 
Bod 1 – Otvorenie rokovania, overenie uznášaniaschopnosti KP 

Privítanie/otvorenie rokovania 

Predsedníčka KP privítala členov na 5. zasadnutí Koordinačnej platformy a poďakovala im za  účasť. 

Predstavila dvoch nových členov - Roberta Gálika - nového generálneho riaditeľa CVTI a Viliama 

Michaloviča - generálneho riaditeľa sekcie fondov EÚ na Ministerstve práce, sociálnych vecí a rodiny 

SR.  Následne odovzdala slovo p. štátnej tajomníčke Úradu podpredsedu vlády pre Plán obnovy a 

odolnosti a znalostnú ekonomiku. Tá privítala hostí a vyzdvihla dôležitosť Predbežného plánu 

financovania pre odbornú aj laickú verejnosť v oblasti vedy, výskumu a inovácií. 

 

Overenie uznášaniaschopnosti Rady 

Na 5. zasadnutí KP bolo prítomných 32 členov. Predsedníčka KP konštatovala, že KP je 

uznášaniaschopná. Zároveň upozornila na nahrávanie celého zasadnutia za účelom zhotovenia 

zápisnice a oboznámenia neprítomných s obsahom a priebehom zasadnutia. 

 

Schvaľovanie programu 5. zasadnutia  

Program bol členom zaslaný dňa 28.12.2023. Návrhy na doplnenie/zmenu programu neboli zo 

strany členov písomne predložené. Vo vzťahu k zaslanému programu bola navrhnutá zmena 

poradia bodov. Predsedníčka KP vyzvala na predloženie návrhov a následne zahájila hlasovanie o 

programe. 

Záver:  

Predsedníčka KP konštatovala, že Program 5. zasadnutia bol jednoduchou väčšinou schválený bez 

pripomienok. 

 

Schvaľovanie overovateľa zápisnice 

Na overovateľa zápisnice bol navrhnutý p. Boháček.  Predsedníčka KP zahájila hlasovanie. 

 

Záver:  

Predsedníčka KP konštatovala, že p. Boháček bol ako overovateľ zápisnice z 5. zasadnutia KP 

jednoduchou väčšinou schválený. 

 

  

Bod 2 - Informácia o stave implementácie Národnej stratégie výskumu, vývoja a 

inovácií  

 

Predsedníčka KP predstavila dosiahnuté výsledky vo forme splnených opatrení národnej stratégie. 

Z  91 opatrení Národnej stratégie bolo v roku 2023: 21 ukončených, 43 prebiehalo podľa plánu, 21 

bolo oneskorených a pri 6 sa predpokladá oneskorenie. 



 

   

 

Národná stratégia sa zároveň stala hlavným strategickým dokumentom v oblasti výskumu, vývoja 

a inovácií v Programovom vyhlásení vlády SR a je krytá v plnom rozsahu v novom štátnom rozpočte 

na rok 2024.  

 

V skratke predstavila 8 najvýznamnejších projektov plánovaných na rok 2024: 

1. Vypracovanie zákona o výskume, vývoji a inováciách. 

2. Vytvorenie jednotného rozhrania na podávanie a riešenie projektov (jednotné kontaktné 

miesto) pre všetky agentúry a zdroje financovania. 

3. Zníženie administratívnej náročnosti procesu najmä v oblasti verejného obstarávania. 

4. Nastavenie jednoduchších pravidiel využívania duševného vlastníctva, zmluvného 

výskumu a nakladania so ziskom na strane verejných výskumno-vývojových organizácii 

a výskumníkov.  

5. Zavedenie magisterského programu na technologický a vedomostný transfer a inovačný 

manažment. 

6. Vyhodnotenie reforiem vysokých škôl z Plánu obnovy a odolnosti. 

7. Vytvorenie distribuovaného inštitútu spájajúceho najkvalitnejších výskumníkov.   

8. Prijatie legislatívnych opatrení uľahčujúcich príchod a usadenie sa na Slovensku. 

 

 

Záver:  

Predsedníčka KP konštatovala, že KP zobrala Informáciu o stave implementácie Národnej stratégie 

výskumu, vývoja a inovácií  na vedomie. 

 

Bod 3 – Predbežný plán financovania podpory výskumu, vývoja a inovácií na roky 2024 

až 2026 

Hlavným bodom 5. zasadnutia bol Predbežný plán financovania, ktorý obsahuje okrem vstupov 

zaslaných rezortami aj doplnené výzvy, ktoré vyplývajú z  Národnej stratégie.  

 

Predsedníčka KP uviedla, že spoločným cieľom je pripraviť ambiciózny a zároveň realistický plán, 

ktorý zabezpečí predvídateľné plánovanie výziev, grantových schém a projektov, ktoré budú 

synergicky podporovať výskum, vývoj a inovácie  v SR. Následne vyzvala, aby Predbežný plán 

financovania bol vnímaný ako súčasť skladačky predvídateľného a stabilného prostredia a nástroj 

strategického plánovania. 

 

Následne uviedla, že Predbežný plán financovania už bol na Koordinačnej platforme prerokovaný 

v novembri 2023, kedy VAIA od členov KP pozbierala dodatočné vstupy a pripomienky, ktoré boli 

v priebehu decembra zapracované. Vysvetlila, že cieľom prebiehajúceho stretnutia bolo 

schvaľovanie Predbežného plánu financovania, respektíve vytvorenia stanoviska Koordinačnej 

platformy, ktoré bude posunuté členom Rady vlády SR pre vedu, techniku a inovácie (RVVTI) 

a  doplnila, že samotné schvaľovanie Predbežného plánu RVVTI by malo prebehnúť v prvej polovici 

februára v závislosti od zmien v kompetenčnom zákone.  



 

   

 

 

Predsedníčka KP odovzdala slovo Michalovi Habrmanovi, riaditeľovi odboru financovania 

a hodnotenia vo Výskumnej a inovačnej autorite. 

M. Habrman sa poďakoval všetkým členom, ktorí participovali na príprave a pripomienkovaní 

predbežného plánu financovania. Pripomenul legislatívne ukotvenie predbežného plánu 

financovania, vysvetlil jeho ciele, inšpirácie, postup prípravy a schvaľovania.  Vysvetlil, že fakt, že sa 

jednotlivé výzvy nachádzajú v predbežnom pláne ešte neznamená, že s  nimi Výskumná a  inovačná 

autorita súhlasí a doplnil, že národné projekty musia prejsť schvaľovaním Komisiou pre cieľ 1 pri 

Monitorovacom výbore pre Program Slovensko 2021-2027. Následne vysvetlil percentuálny podiel 

jednotlivých druhov financovania na celkovom objeme a doplnil, že najväčšia časť bude smerovať 

k aplikovanému výskumu.  

 

V ďalšej časti zasadnutia boli postupne predstavené otvorené pripomienky k predbežnému plánu 

financovania spolu s návrhom stanoviska pre Radu vlády SR pre vedu, techniku a inovácie (RVVTI) 

na diskusiu:  

 

Pripomienka Ministerstva zdravotníctva SR č. 1: Absentujú výzvy na financovanie IPCEI v oblasti 

Zdravie, pričom už sú žiadatelia zapojení do prvej vlny IPCEI on Health s tým, že navrhujú výšku 

alokácie vo výške aspoň 60 miliónov €. 

Návrh stanoviska na diskusiu: Pri IPCEI preferujeme opatrnosť, vzhľadom na rizikovosť, vysoké 

náklady a nedostatočné vyhodnocovanie potenciálnych benefitov týchto projektov. Pre 

zabezpečenie financovania I. fázy navrhujeme využiť finančné prostriedky  v rámci plánovanej výzvy 

na podporu projektov od  myšlienky k produktu v rámci Ministerstva zdravotníctva SR. Na 

pokračovanie IPCEI  projektov (fáza II) je plánovaná výzva, avšak až v roku 2025. 

 

Pripomienka Ministerstva zdravotníctva SR č. 2: vo výzve “Podpora aplikovaného biomedicínskeho 

výskumu” – upraviť indikatívnu alokáciu na 5,2 mil. eur 

Návrh stanoviska na diskusiu: V rámci Národnej stratégie VVI sú alokované 3 mil. eur (resp. 1 mil. eur 

ročne), čo je v súlade so schváleným štátnym rozpočtom. Alokáciu je možné navýšiť z vlastných 

zdrojov MZ SR alebo na úkor iných výziev. 

 

Následne predsedníčka KP otvorila diskusiu k pripomienkam Ministerstva zdravotníctva SR. 

I. Hermanovská uviedla doplňujúce argumenty na podporu navýšenia výzvy na podporu 

aplikovaného biomedicínskeho výskumu. Vyzdvihla úspešnosť podobných výziev z minulosti, ktoré 

priniesli publikačnú činnosť na svetovej úrovni, patenty a spin-offy. 

T. Gregor sa spýtal, akým spôsobom boli vyberané priority pri financovaní jednotlivých domén 

stratégie inteligentnej špecializácie RIS 3. Následne vyzdvihol rozsah investičného dlhu v oblasti 

výskumnej infraštruktúry a spochybnil prioritu podpory vesmírneho výskumu. 

A. Uhrínová vysvetlila, že alokácia na oblasť zdravia je plánovaná už v samotnom Programe 

Slovensko. K výskumnej infraštruktúre a vesmírnemu výskumu uviedla, že sa im bude venovať 

ďalšia časť diskusie.  

T. Gregor uviedol, že nesúhlasí s navyšovaním alokácií v doméne zdravie.   



 

   

 

A. Uhrínová uviedla, že oba postoje budú predložené RVVTI. 

J. Wagner uviedol, že pokiaľ ide o finančné prostriedky určené na oblasť zdravia považuje to za 

internú záležitosť ministerstva zdravotníctva.  

Predsedníčka KP vysvetlila, že Ministerstvo zdravotníctva požaduje navýšenie zdrojov na 

aplikovaný biomedicínsky výskum zo štátneho rozpočtu.  

Ľ. Šooš sa uistil, či sa o jednotlivých pripomienkach pred ich odposlaním na RVVTI bude hlasovať.  

 

Predsedníčka KP vyzvala členov k hlasovaniu o stanovisku k pripomienke č. 1. 

Výsledok hlasovania k stanovisku VAIA k pripomienke MZ SR č. 1: 

Hlasovalo 26 členov KP: 

14 členov KP bolo za  

1 člen/ka KP bol/a proti 

11 členov KP sa zdržalo 

 

Predsedníčka KP vyzvala členov k hlasovaniu o stanovisku VAIA k pripomienke č. 2. 

Výsledok hlasovania k stanovisku VAIA k pripomienke MZ SR č. 2: 

Hlasovalo 24 členov KP: 

16 členov KP bolo za  

1 člen/ka KP bol/a proti 

7 členov KP sa zdržalo 

 

A. Uhrínová následne predstavila pripomienky klubu 500 spolu s návrhom stanoviska:. 

 

Pripomienka č. 1: Podporiť budovanie a rozvoj podnikových výskumno-vývojových centier 

(pôvodne plánovaná podpora viac ako 300 mil. eur zrušená), projekty dlhodobého strategického 

výskumu, UVP, budovanie infraštruktúry v súkromnom sektore. 

 

Návrh stanoviska: Pre finálne dopracovanie je potrebná diskusia o konkrétnych návrhoch s MŠVVaŠ 

SR a MH SR. Potenciálne alternatívy riešenia na diskusiu: V Predbežnom pláne sú uvedené výzvy, v 

rámci ktorých by bolo možné nastaviť podmienky tak, aby zodpovedali požiadavkám: 

Strategický výskum a vývoj prostredníctvom partnerstiev  (1.4.1) -  zameranie  upravené na vybrané 

oblasti špecializácie ako reakcia na zrušené výzvy dlhodobého strategického výskumu (MŠVVaŠ SR). 

Podpora projektov priemyselného výskumu a experimentálneho vývoja (1.6.1. ) - ak by sa  znížilo 

TRL a navýšila alokácia a v prípade výzvy by sa doplnili prípadné podmienky vo vzťahu k spolupráci 

v rámci konzorcia, nebolo by potrebné vytvárať samostatnú novú výzvu na PVVC (MH SR). 

Podpora špičkového výskumu a vývoja od myšlienky k produktu s prienikom na vesmír (1.6.9.) - v 

prípade vypustenia prieniku na vesmír (ktorý nie je  explicitne uvedený v definovaných 

transformačných cieľoch) a navýšenia alokácie by nebolo potrebné vytvárať samostatnú výzvu na 

PVVC (MŠVVaŠ SR). 

A. Uhrínová následne doplnila, že všeobecná výzva na podporu výskumnej infraštruktúry (UVP, 

infraštruktúra v súkromnom sektore) bude predmetom diskusie v rámci Pracovnej skupiny pre 



 

   

 

výskumnú infraštruktúru. Dodala, že VAIA má za to, že kapitálové výdavky by mali byť súčasťou 

všetkých výziev  na VVaI zo všetkých zdrojov.  

P. Fodrek za RUZ vysvetlil, že sa stotožňuje s pripomienkami Klubu 500 a zároveň ocenil stanovisko 

navrhnuté VAIA. Následne uviedol, že kapitálové výdavky by mali byť vo všetkých zdrojoch 

financovania. 

T. Gregor uznal, že stanovisko VAIA je možné systémové riešenie. Vyjadril však sklamanie, že sa 

nezvyšuje alokácia na dlhodobý strategický výskum (DSV).    

Ľ. Grznárik vysvetlil, že v rámci opatrenia 1.1. je alokácia – 112 miliónov €. Vysvetlil, že viac 

prostriedkov ako 150 miliónov MŠVVaŠ SR alokovať nemôže. Následne dodal, že v rámci výzvy DSV 

chce Ministerstvo školstva podporiť všetky domény až na doménu zdravá spoločnosť, keďže 

Ministerstvo zdravotníctva SR je schopné tieto výzvy zafinancovať aj z  vlastných zdrojov v rámci 

Programu Slovensko. Následne vysvetlil, že ostatné domény sú previazané a nechce preto žiadnu 

vylučovať.  

E. Škorvaga sa uistil, či má byť v zmysle návrhu riešenia do každej výzvy doplnená možnosť 

financovať dobudovanie výskumnej infraštruktúry v súkromnom vlastníctve alebo či ide o 

kapitálové výdavky v rozsahu odpisov počas trvania projektu alebo či sa myslí financovať VVI 

infraštruktúru v súkromnom vlastníctve. Bolo by dobré to vysvetliť, čo sa tým presne myslí. 

T. Gregor uviedol, že pripomienka smerovala k tomu že SR si dala za cieľ v objeme 300 mil. Eur 

budovanie VVC a cieľom bolo to, že ak sa podnik rozhodne vybudovať PVVC myslí to zo Slovenskom 

dlhodobo a nie krátkodobé využitie možností a takto sa mali podporiť tí, ktorí chcú budovať VVC a 

pôsobiť tu dlhodobo. 

P. Fodrek vysvetlil dôležitosť experimentálnych pracovísk, ktoré slúžia na to aby sme vedeli spraviť 

inovácie. Priklonil sa k možnosti plánovania kapitálových výdavkov, samozrejme v rámci 

zákonných obmedzení a formou prístrojov a technológií.  

E. Škorvaga uviedol, že v rámci výzvy MH SR sú otvorení diskusii. Indikatívna alokácia je zatiaľ 114 

mil. Eur. Umožňuje sa možnosť spolupráce ale je to nastavenie flexibilnejšie a podnik sa rozhodne 

či výskum bude sám alebo s partnerom Vysvetlil však, že najschodnejšia možnosť sú kapitálové 

odpisy. Následne uviedol,  že je za diskusiu o znížení TRL pri danej výzve.  

Ľ. Grznárik doplnil, že v rámci Programu Slovensko sa SR zaviazala, že nebude investovať peniaze 

do “železobetónu”, ale skôr do ľudských zdrojov.  

J. Wagner vysvetlil, že sa nebavíme o žiadnom “betóne” - pod výskumnou infraštruktúrou sa 

rozumie budovanie výskumnej infraštruktúry vo forme technologického a technického vybavenia 

pracovísk. 

A. Uhrínová doplnila, že v priebehu roka 2024 by mala začať fungovať pracovná skupina pre 

výskumnú infraštruktúru, ktorá bude riešiť všetky otázky financovania infraštruktúry a jej 

využívania. 

T. Gregor podporil tvrdenie J. Wagnera, že sa nejedná o „železobetón“ ale len technologické 

vybavenie na výskum.  

A. Uhrínová preniesla diskusiu k téme podpory špičkového výskumu a vývoja od myšlienky 

k produktu s prienikom na vesmír (1.6.9.). a uviedla stanovisko, že v prípade vypustenia prieniku na 

vesmír (ktorý nie je  explicitne uvedený v definovaných transformačných cieľoch) a navýšenia 

alokácie by nebolo potrebné vytvárať samostatnú výzvu na PVVC (MŠVVaŠ SR). 



 

   

 

R. Ševčík vysvetlil, že vesmírny výskum SR musí podporovať na základe zmluvy o  členstve 

v  Európskej vesmírnej agentúre, v ktorej sa zaviazala k národnému financovaniu vesmírneho 

výskumu. V súvislosti s týmto záväzkom boli diskutované možnosti financovania a v závere bola 

identifikovaná ako jediná možnosť financovania využitie financií z Programu Slovensko. Následne 

uviedol, že nesúhlasí s obmedzovaním domén v  prípade Strategického výskumu prostredníctvom 

partnerstiev.  

Ľ Grznárik vysvetlil výšku alokácie na vesmírny výskum. Vyjadril tiež ochotu k diskusii so 

zamestnávateľskými zväzmi k danej výzve a že je priestor . Prisľúbil, že diskusia by mohla prebehnúť 

do konca januára, začiatku februára.  

A. Uhrínová sa dopytovala na časový horizont diskusie o nastavení výzvy.  

Ľ. Grznárik sa vyjadril že okrúhle stoly by sa mohli uskutočniť na prelome januára a februára 2024. 

T. Gregor vyjadril súhlas s návrhom stanoviska predneseným A. Uhrínovou, aby výzva bola 

zameraná všeobecne a nielen vesmír. Následne vyjadril kritiku voči prístupu MŠ SR pri určovaní 

výšky alokácie na vesmírny výskum a vyzval k dodržiavaniu inteligentnej špecializácie a jej 

vybraných domén.  

A. Uhrínová doplnila, že pri posudzovaní výzvy Výskumnou a inovačnou autoritou nebude daná 

výzva v súlade so Stratégiou RIS 3 pokiaľ nebudú podporované projekty v oblastiach definovaných 

v doménach inteligentnej špecializácie. Ďalej v súvislosti s formulovaním stanoviska Koordinačnej 

platformy a hlasovaním zhrnula diskusiu: 

Jedným z najdôležitejších bodov je potrebná diskusia, ku ktorej sa zaviazalo MŠVVaŠ SR a MHSR o 

nastavení výziev pre nájdenie najvhodnejšieho riešenia ešte pred zasadnutí RVVTI, ktoré sa 

uskutoční vo februári 2024. Všeobecná pripomienka klubu500 by mohla byť riešená v rámci 

existujúcich výziev v Predbežnom pláne financovania a to vo vzťahu k výzve na strategický výskum, 

kde by sa obmedzil počet domén, na ktoré by bola výzva zameraná a alokácia by sa zvýšila na 150 

mil. Eur. Súčasťou stanoviska bude aj vyjadrenie MŠVVaŠ SR. Vo vzťahu k podpore priemyselného 

výskumu a experimentálneho vývoja je tiež priestor na diskusiu v rámci samostatného stretnutia, 

akým spôsobom by sa dali doplniť podmienky poskytnutia príspevku. Vo vzťahu k podpore 

špičkového výskumu s prienikom na vesmír budeme tiež diskutovať, kde je problematické aj z 

pohľadu VAIA ako posudzovateľa súladu s RIS3 práve to explicitné zameranie na vesmír a 

navrhujeme to rozšíriť a vo vzťahu k alokácii, ako uviedol aj p. Grznárik: je tam priestor na diskusiu. 

Čo sa týka výskumnej infraštruktúry, tak bude riešená/diskutovaná v rámci novej Pracovnej skupiny 

pre výskumnú infraštruktúru a to špecificky vo vzťahu k strategickému zameraniu infraštruktúry, jej 

využívania, ale aj spôsobom financovania.  VAIA podporuje aby bolo v rámci vo všetkých 

relevantných výziev možné  financovať aj kapitálové výdavky spojené s technologickým 

a prístrojových vybavením.  

 

Hlasovalo sa o každom bode zvlášť. 

 

Predsedníčka KP zahájila hlasovanie k stanovisku s doplneniami vyplývajúcimi z diskusie po 

jednotlivých bodoch: 



 

   

 

1 Bod - Strategický výskum a vývoj prostredníctvom partnerstiev  (1.4.1) -  zameranie  upravené na 

vybrané oblasti špecializácie ako reakcia na zrušené výzvy dlhodobého strategického výskumu 

(MŠVVaŠ SR) a navýšenie alokácie na 150 mil. Eur samozrejme s uvedením stanoviska MŠVVaŠ SR. 

 

Výsledok hlasovania k 1. bodu  návrhu stanovisku k pripomienke Klubu 500 č. 1 

Hlasovalo 28 členov KP: 

18 členov KP bolo za  

3 členovia KP boli proti 

7 členov KP sa zdržalo 

 

2. Bod - Podpora projektov priemyselného výskumu a experimentálneho vývoja (1.6.1. ) - bude sa 

diskutovať o nastavení výzvy s MHSR a prebehne stretnutie, ktoré by zohľadnilo podmienky, ktoré 

boli v rámci PVVC. 

Výsledok hlasovania k 2. bodu  stanoviska k pripomienke Klubu 500 č. 1 

Hlasovalo 30 členov KP: 

28 členov KP bolo za  

1 člen/ka KP bol/a proti 

1 člen/ka KP sa zdržal 

 

3. Bod - Podpora špičkového výskumu a vývoja od myšlienky k  produktu s prienikom na vesmír 

(1.6.9.) - v prípade vypustenia prieniku na vesmír a navýšenia alokácie s doplnením stanoviska 

MŠVVaŠ SR. 

 

Výsledok hlasovania k 3. bodu  stanoviska k pripomienke Klubu 500 č. 1 

Hlasovalo 28 členov KP: 

17 členov KP bolo za  

7 člen KP proti 

4 členovia KP sa zdržali 

 

4. Bod – Všeobecná výzva na podporu výskumnej infraštruktúry (UVP, infraštruktúra v súkromnom 

sektore) bude predmetom diskusie v rámci Pracovnej skupiny pre výskumnú infraštruktúru. Máme 

za to, že kapitálové výdavky by mali byť súčasťou všetkých výziev na VVaI zo všetkých zdrojov na 

podporu infraštruktúry súvisiacu s realizovanými výskumnými aktivitami v rámci projektov.  

 

Výsledok hlasovania k 4. bodu stanoviska VAIA k pripomienke Klubu 500 č. 1 

Hlasovalo 27 členov KP: 

27 členov KP bolo za  

0 členov KP bolo proti 

0 členov KP sa zdržalo 

 



 

   

 

A. Uhrínová predstavila pripomienku č. 2 od Klubu 500 - zvýšiť alokáciu na výzvu Podpora projektov 

priemyselného výskumu a experimentálneho vývoja (1.6.1.), ktorá bola prediskutovaná už 

v predchádzajúcich bodoch a je súčasťou stanoviska. 

T. Gregor za Klub 500 súhlasil, že pripomienka bola dostatočne prediskutovaná.  

 

A. Uhrínová uviedla pripomienky č. 3 klubu 500 kde išlo o zníženie alokácie na podporu špičkového 

výskumu a vývoja od myšlienky k  produktu s prienikom na vesmír. Uvedené sme tiež prešli v rámci 

všeobecnej pripomienky.  

 

A. Uhrínová sa následne spýtala, či členovia identifikovali vo vyhodnotení pripomienok ešte nejaké 

ďalšie nedoriešené záležitosti.  

 

M. Habrman ešte uviedol, že sme sa nevenovali ešte rozpornému prístupu k požiadavke klubu500 

navýšiť výzvu 1.6.9 a pripomienke zo strany MH SR na zníženie alokácie na 114 mil. Eur.  

 

E. Škorvaga uviedol, že došlo k nedorozumeniu - uvedená alokácia 114 mil. Eur zodpovedá aktuálne 

dostupným zdrojom ale samozrejme sa to môže meniť je to indikatívna alokácia a v prípade, že bude 

výzva úspešná je možne jej navýšenie napr. z iných ďalších zdrojov, napr. na podporu ľudských 

zdrojov sú alokované finančné prostriedky a je možné ich presúvať. 

 

A. Uhrínová sa spýtala, či sú ešte nejaké ďalšie otvorené témy, ktoré by bolo potrebné diskutovať. 

T. Gregor uviedol, že v poslednej verzii pribudla vo vzťahu k vedeckým pracovníkom jedna 

podmienka, že všetci musia mať nejakú zahraničnú skúsenosť. Otázka je prečo to tam pribudlo, 

môže to byť bonifikované v rámci hodnotiacich kritérií, ale nie je dôvod aby to bolo sústredené len 

na týchto špičkových vedeckých pracovníkov, resp. postdokov. 

 

M. Habrman vysvetlil, že sa jedná o inšpiráciu českým systémom a doplnil, že to bolo zmäkčené 

oproti pôvodnému nastaveniu kde museli pôsobiť v zahraničí a aktuálne je postačujúca zahraničná 

skúsenosť. Je to spôsob ako priťahovať zahraničný talent.  

 

Predsedníčka KP následne vyzvala k hlasovaniu o Predbežnom pláne financovania s pripomienkami 

diskutovanými v rámci zasadnutia.  

 

Výsledok hlasovania k Predbežnému plánu financovania s pripomienkami 

29 členov KP bolo za  

1 člen/ka KP bol/a proti 

0 členov KP sa zdržalo 

 

Záver:  

Predsedníčka KP konštatovala, že Predbežný plán financovania a hodnotenia bol  jednoduchou 

väčšinou schválený s pripomienkami.  

 



 

   

 

Predsedníčka KP sa poďakovala za diskusiu, ktorá je veľmi dôležitá. 

 
  



 

   

 

 

Bod 4 – Rôzne 

Predsedníčka KP otvorila bod rôzne a vyzvala prítomných na prednesenie príspevkov a návrhov. 

Predsedníčka KP následne vyzvala členov na predkladanie tém, ktorým by sa Koordinačná 

platforma mala venovať. Návrhy tém zasielať na mailovú schránku rvvti@vlada.gov.sk do 

19.01.2024.    

 

Bod 5 – Záver  

Poďakovanie prítomným za podnetné návrhy a spoluprácu. 

mailto:RVVTI@vlada.gov.sk

